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Interviu cu locţiitorul comandantului Şcolii Militare de Maiştri Militari a 
Forţelor Navale „Amiral Ion Murgescu”, comandor Nicu-Liviu NISTOR 
 

 
Domnule comandor aveţi o 

vechime de 30 de ani în slujba armatei.  

Spuneţi-ne câteva cuvinte despre 

dumneavoastră. 

 

M-am născut în urmă cu 53 de ani, 

într-o localitate faimoasă pentru poligonul 

său militar şi anume comuna Cincu din 

judeţul Braşov. Tatăl meu a fost ofiţer de 

infanterie iar mama o româncă din comuna 

despre care tocmai am amintit. 

 Sunt al doilea născut în familie şi am 

un frate cu patru ani mai mare ca mine.  

Încă din copilărie am fost atras şi mi-am 

dorit să devin marinar. Grădiniţa şi şcoala 

generală le-am parcurs şi absolvit în 

municipiul Bacău. Am practicat încă din 

clasa a II-a baschetul, sport ce m-a format 

din mai multe puncte de vedere şi care m-a 

transformat şi mi-a oferit foarte multe 

satisfacţii şi bucurii.  

Am intrat cu succes la Liceul Militar 

de Marina „Alexandru Ioan Cuza” din 

Constanţa şi astfel am pornit ceea ce avea să 

devină meseria şi cariera la care mă 

gândisem din copilărie. Familia m-a susţinut 

permanent, lucru ce mi-a fost de mare 

ajutor în momentele mai dificile prin care 

am trecut de-a lungul anilor.  

La terminarea studiilor am fost 

repartizat în garnizoana Mangalia, la 

„vedete”. Mi-am întemeiat o familie în anul 

1986 prin căsătoria cu actuala soţie  şi iată 

avem 30 de ani  de când suntem împreună. 
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Avem un fiu în vârstă de 26 de ani, inginer 

şi absolvent de master la Politehnica 

Bucureşti şi absolvent al Facultăţii de 

Marină Civilă din cadrul Academiei Navale 

„Mircea cel Bătrân”. 

 

Aţi fost prin multe unităţi din 

Forţele Navale, însă 15 ani i-aţi petrecut 

la Şc.Mil.Mm.F.N. Ce va determinat să 

alegeţi şi să rămâneţi în 

Şc.Mil.Mm.F.N. pentru atâţia ani ? 

 

Am avut un start foarte bun în cariera 

de ofiţer în cadrul Forţelor Navale Române 

datorită faptului că am intrat într-un corp 

de oameni deosebiţi din punct de vedere al 

cunoştinţelor de specialitate şi aici mă refer 

la cadrele militare atât la maiştri militari cât 

şi la ofiţeri. Am învăţat multe şi într-un ritm 

foarte alert. Am fost îmbarcat pe vedete 

torpiloare pe aripă - o categorie de nave ce  

a trecut în capitolul  istorie – timp de 10 ani, 

apoi datorită unor probleme de sănătate am 

încadrat timp de 5 ani mai multe funcţii în 

cadrul comandamentului Brigăzii 22 

Rachete Navale şi comandamentului Flotilei 

2 Mangalia.  

Transformările, restructurările, 

înfiinţările şi desfiinţările de unităţi erau 

foarte frecvente. Apariţia ordonanţei ce 

favoriza trecerile în rezervă cu salarii  

compensatorii au făcut din anii 1998 – 2001 

ani cu puternice frământări la nivelul 

fiecărui cadru militar la acea vreme. Eu îmi 

doream să continui cariera militară, am 

optat şi am fost acceptat la Şcoala Militară 

de Maiştri Militari a Forţelor Navale 

„Amiral Ion Murgescu” pe funcţia de 

instructor şef în cadrul catedrei navigaţie şi 

Arme de Marină. Recunosc că am avut 

multe semne de întrebare dacă şi cum voi 

face faţă acestei noi meserii. 

Experienţă ca instructor acumulasem 

la orele în care condusesem pregătirea de 

specialitate cu maiştrii militari şi militarii în 

termen la unităţile operative, dar cu elevii 

mi se părea cu totul altceva. 

Afirm că am avut din nou şansa să 

intru într-un colectiv de profesionişti de la 

care am învăţat repede multe lucruri, 

bineînţeles şi cu efortul personal. Nu mai 

eram tânărul locotenent din urmă cu 15 ani, 

acum aveam acumulată ceva experienţă. M-

am arătat mereu deschis spre dialog, 

colaborare şi am împărtăşit din cunoştinţele 

mele colegilor mei şi am  primit sprijin de la 

aceştia. 

Când privesc la zestrea de ani 

acumulaţi în şcoală, deşi sunt mulţi, au 

trecut pe furiş, prins fiind în activităţi, 

cursuri, obţinerea de rezultate cât mai bune, 

schimbul de promoţii al  elevilor, de 3 ani 

apoi de 2 ani, ascensiunea în carieră prin 

ocuparea de funcţii de instructor superior, 

resubordonări ale şcolii, evaluări, şef birou 

învăţământ şi proiectare didactică, 

convocări, autoevaluări, şef instrucţie şi 

educaţie, cursuri de carieră, locţiitor al 

comandatului. 

 

Aţi participat, în calitate de 

instructor - conducător al practicii 

desfăşurate la bordul Navei Şcoală 

„Mircea”, cu mai multe serii de elevi, 

între anii 2001- 2009. Ce întâmplări sau 

evenimente v-au impresionat? 

 

Aici povestirile aproape că s-ar întinde 

la nesfârşit. Am fost conducător al practicii 

în anii 2001 şi 2002 la Staţiunea de pregătire 

marinărească Palazu Mare, alături de 
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regretatul M.m.p. Minciu Gheorghe  ce se 

adresa elevilor cu apelativul „măi, crocodilule”. 

Am fost în practică cu primele promoţii de 

fete, iar odată cu reintrarea în serviciu a NS 

Mircea, am fost conducătorul practicii în 

anul 2003. 

Pentru mine ca şi pentru foarte mulţi 

alţi  colegi din marină care s-au instruit la 

bordul navei, emblemă a marinei, toate 

clipele la bordul acestei minunate nave mi-

au pătruns în fiinţa mea. 

Am amintiri de la prima urcare la bord 

în vara anului 1977 la examenul de la liceul 

militar, am amintiri din fiecare stagiu 

petrecut la bord ca elev, ca student, cu toate 

restricţiile şi neajunsurile acelor vremuri dar 

cu avantajul exuberanţei tinereţii şi 

camaraderiei deosebite dintre noi, cei ce 

împărtăşeam aceleaşi idealuri şi luptam cu 

aceleaşi greutăţi. 

 

Mi-am dorit şi visul a devenit realitate 

în mai multe rânduri atunci când din 

postura de instructor am participat la 

misiuni internaţionale alături de cadeţii 

academiei şi de elevii şcolii. Împreună cu 

aceştia am marcat memoria atâtor oameni 

necunoscuţi pe care i-am impresionat prin 

calităţile echipajului, curăţenia navei, 

spectaculozitatea urcărilor în arboradă, lupta 

în competiţiile sportive organizate, şi 

comportarea ca adevăraţi ambasadori ai ţării 

şi marinei în porturile în care acostam.  

Am participat la mai multe premiere: 

remorcarea navei cu vele sub pavilion UK 

„Jolie Briese”, îmbarcarea la NS Mircea a 

Ofiţerului de comunicaţii în cadrul Tall 

Ships Atlantic Challenge  2009, sărbătorirea 

a 70 de ani în serviciul marinei pe data de 17 

mai 2009 în portul San Fernando – 

Tenerife, am navigat cu vele exclusiv timp 

de 17 zile în traversada Atlanticului de la 

Tenerife spre Bermuda şi 16 zile de la 

Boston Statele Unite ale Americii la 

arhipelagul Azore. 

 

Vreau să mai adaug un amănunt şi 

anume că acolo unde NS Mircea a acostat a 

făcut ca românii din acele părţi de lume, 

preocupaţi cu existenţa destul de 

individualistă, să se coaguleze, să se 

întâlnească şi să-şi reafirme cu mândrie 

nemărginită originea. Ni s-a spus chiar că: „ 

...dacă aţi veni mai des am deveni şi noi mai 

uniţi”, „ ....a trebuit să veniţi voi ca noi să ne 

cunoaştem...”. 

 

Care sunt proiectele 

dumneavoastră pentru viitor? 

 

Proiectele de viitor sunt în parte legate 

de ceea ce urmează să se întâmple odată cu 
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finalizarea anului de învăţământ, începerea 

unui an nou cu o promoţie speram conform 

cifrelor de şcolarizare aprobate. Îmi doresc 

să trecem peste evaluarea externă ARACIP 

cu rezultate excelente şi să facem faţă şi 

celorlalte provocări care sunt sigur că vor 

apărea. 

Personal îmi doresc să am în 

continuare o stare de sănătate cât mai bună, 

să ajut comandantul în actul managerial şi să 

putem îmbunătăţi actul instructiv educativ 

în şcoală şi eventual să îmbunătăţim şi statul 

de organizare şi funcţionare la viitoarea 

reorganizare. 

 

Ce aşteptări aveţi de la personalul 

şcolii şi de la elevi? 

 

Aşteptări,...da ar fi. Aş  dori ca 

personalul şcolii să nu abdice indiferent de 

greutăţi de la menirea de educatori şi 

formatori de cadre, cu o pregătire de 

specialitate desăvârşită şi calităţi psiho-

morale de cea mai bună calitate. Vechimea 

multora dintre ei îi situează în vârful de 

formă al unei cariere didactice, chiar dacă 

gradele militare ale funcţiilor lor îi 

dezavantajează.. 

Elevii trebuie să-şi găsească modele de 

urmat, să se manifeste matur să facă saltul 

calitativ în acumularea de cunoştinţe tehnice 

de specialitate care să le creeze confortul 

competenţei pe domeniul specializării. 

Disciplina să-i caracterizeze în toate 

acţiunile, conştiinciozitatea să le  devină o a 

doua natură. 

 

Transmiteţi un gând 

colaboratorilor şi subordonaţilor dvs.? 

 

Întrebarea este uşor insinuantă?  

În decursul carierei am învăţat că 

trebuie să mă înconjor de colaboratori în 

primul rând. Am fost colaborator sper şi 

pentru comandanţii mei, iar starea de 

subordonat este doar un element al ierarhiei 

ce trebuie înţeles în egală măsură de ambele 

părţi. Am folosit, după ce gradul militar mi-

a permis, cel mai des formula „te rog”- nu 

ca o rugă ci ca o formă civilizată de 

adresare, şi foarte rar formula „îţi ordon”, 

considerând că aceasta din urmă trebuie 

folosită doar când interlocutorul – 

subordonatul - nu îşi înţelege menirea şi 

poziţia în ierarhie. 

Întotdeauna am dorit să am alături 

oameni sănătoşi, veseli, cu satisfacţii în plan 

personal şi profesional şi de aceea, acum 

când am ocazia de a le transmite ceva în 

scris prin intermediul revistei, nu voi pierde 

ocazia de a le transmite lor şi familiilor lor 

sănătate, bucurii, împlinirea dorinţelor şi 

ţelurilor lor şi ale copiilor lor.  

Cred în puterea echipei şi a grupului în 

faţa oricăror individualităţi. Îmi doresc ca în 

viitor să păstrăm  cât mai închegat acest 

colectiv de oameni speciali. 

 

☺Ştefania-Elena CHINDA 
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De vorbă cu căpitanul Dan-Ştefan MANOLACHE,  
Instructor în catedra de electronică şi informatică 

 
 

 
Domnule căpitan, vă rugăm să vă 

caracterizaţi în cinci cuvinte. 
Inteligent, sincer, familist, visător, 

rebel. 
Dacă nu aţi fi urmat cariera 

militară, pentru ce altă profesie aţi fi 
optat? 

Arhitect, inginer în telecomunicaţii, 
actor (probabil de comedie şi dramă). 

Cum se împacă viaţa de familie cu 
cariera militară? 

Am absolvit Colegiul Militar 
„Dimitrie Cantemir” – Breaza în 2001. 

Eram un puști care probabil am început 

viața cazonă prea devreme, drept pentru 
care am optat să stau un an acasă, să 

copilăresc. Condiția era ca în anul următor 
„să mă prind undeva” – cuvintele mamei. 

Lucru și făcut. În anul următor am intrat cu 
bursă la Universitatea Transilvania – 

Brașov, Facultatea de Telecomunicații și la 
Academia Navală „Mircea cel Bătrân”. 

Eram acum în fața unei alegeri de care urma 

să depindă viața mea. Am ales să fiu 
marinar.  

Eram încă puști, visam la corăbii și 
aventuri. Astfel am ajuns aici, să îmi împart 

timpul între familie și carieră militară. Nimic 

mai frumos. Îmi iubesc slujba și statutul 
care vine odată cu ea. Ar fi incorect să spun 

că nu am întâmpinat și greutăți, dar cine nu 
a făcut-o? 

Care este cheia succesului 
dumneavoastră? 

Adresându-mi-se această întrebare 
înseamnă că am succes? Întotdeauna am 
considerat că fiecare dintre noi are un 

„motor”. Diferența  o face combustibilul pe 
care fiecare dintre noi îl folosim. Probabil 

asta este și cheia succesului. Pentru mine a 

fost și va rămâne întotdeauna familia. 
Atunci când tot ce faci, o faci nu pentru 
bani, putere sau afirmare, ci pentru familie 

și stabilitate emoțională, ești fericit. Cu 
adevărat fericit. Putem afirma atunci, că 
avem succes? 

Care sunt pasiunile 
dumneavoastră? 

Îmi place să mă joc. Cred că 
niciodată nu am încetat să fiu copil. Eu cred 
că a îmbătrâni e inevitabil, dar a te maturiza 

e opțional. Bineînțeles, în nişte limite. 

Totuși, cred că, „copilul” trebuie să rămână 

în fiecare. Să putem râde de stupidități 
„mature”. Acestea fiind spuse, îmi place 

mult să explorez, să joc șah sau jocuri pe 
calculator (când am timp, din ce în ce mai 

puțin), îmi place să pun întrebări ca apoi să 
găsesc răspunsuri. Cred că pasiunea mea 

este să știu. 
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Ce aspecte vă deranjează cel mai 
mult la un elev? 

Sunt multe lucruri pe care, deși nu 

mă așteptam, le găsesc deranjante la un elev. 
Dar, probabil cel mai mult mă deranjează 

atitudinea letargică pe care o arată față de 
principalul motiv pentru care el este în 
bancă – să descopere lumea.  

Mereu le spun elevilor mei, că cel mai 

important mușchi al omului este mintea  și, 

ca orice mușchi el se exersează. Cum? 

Învățând lucruri. Nu contează că te vei lovi 

sau nu de ele. Obișnuiește-ți mintea să 

asimileze noțiuni și principii noi și îți va fi 

mai ușor să distingi conturul lumii în care 

trăiești ! 
Ce apreciaţi cel mai mult la un 

elev? 
Corectitudinea este probabil cel mai 

important lucru pe care îl apreciez la un om, 
fie elev sau nu. A fi corect presupune multe 

lucruri. Aici, în Școală, putem învăța să fim 

corecți. Apoi, e prea târziu… 
Ce aspiraţii aveţi? 
Psihologic vorbind există așa numita 

piramidă a lui Maslow. Ea are cinci trepte 
iar fiecare dintre noi ne regăsim pe una 

dintre ele în anumite momente ale vieții. 
Singura regulă este că nu putem sări nici o 
treaptă atunci când urcăm. Ele sunt după 
cum urmează: nevoi fiziologice – de a 

mânca și bea; nevoia de securitate – de a 

avea un culcuș, de a fi în siguranță; nevoia 

de a avea prieteni – lesne de înțeles de ce, 

degeaba știi un banc bun dacă nu ai cui să-l 

spui; nevoia de a fi apreciați în cadrul 
grupului de prieteni – ceea ce fac să aibă 
efect în cadrul grupului, lucru care să-mi dea 

o oarecare apreciere din partea celorlalți; și 
cea mai importantă, nevoia de a ne 

autodepăși, de a deveni mai buni. Eu asta 
aspir, să devin mai bun. 

De ce ar trebui un tânăr să opteze 
pentru Şcoala Militară de Maiştri 
Militari a Forţelor Navale? 

Probabil cel mai important factor ar 

fi siguranța, siguranța unui serviciu pe o 

piață a muncii în continuă schimbare și 
incertitudine.  

Astăzi, Școala noastră oferă ceva pe 

care foarte puține instituții îl oferă – o 

meserie, dar, mai important, șansa de a 
lucra în domeniul pentru care te-ai pregătit. 

Toți fac o Facultate sau Școală 

Postliceală ca apoi să își caute de muncă, 

numai că foarte puțini reușesc să se 

angajeze pe ceva ce știu și au studiat. Acolo, 

pe piața muncii civile, e o loterie. Aici, e 
certitudine. 

Care este ultima carte citită? 
Bună asta….nu pot spune…să 

spunem că este o poveste despre 
Ramona….dar penultima carte citită a fost 
„De ce iubim femeile?”, o recomand. 

 
☺elv. cap. Ana-Maria GUINEA 

 

 
 

Interviu cu doamna Liliana IACOB,  
reprezentantul părinţilor elevilor din anul I 

în consiliul de administraţie al şcolii 
 

De ce Şcoala Militară de Maiştri 
Militari a Forţelor Navale „Amiral Ion 
Murgescu” pentru fiul dumneavoastră? 

 
Familia noastră este o familie de 

militari, şi tocmai de aceea fiul nostru cel 

mic şi-a dorit să ducă mai departe tradiţia. 
Deci dorinţa de a fi elev al Şcolii Militare 
de Maiştri Militari a Forţelor Navale 
„Amiral Ion Murgescu” a fost a lui, şi în 
acelaşi timp, a fost susţinut şi de către noi, 
părinţii.  
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